
تحت وارف ظلالها
Under Its Palms



احجز الآن
BOOK NOW

نوفمبر 2025م – مارس 2026م
November 2025 – March 2026

حي المــــــــــريّّـــــــــــــــــــــــــــــــح

Al-Murayih neighborhood

From Saturday to Wednesday:  5 pm - 2 am
From Thursday to Friday: 5 pm - 2 am

من السبت إلى الاربعاء: من 5 مساءًً إلى 2 صباحًًا
من الخميس إلى الجمعة: من 5 مساءًً إلى 3 صباحًًا 

https://thechefzco.app.link/DwBBkKhssYb


عــــن حــــيّّ الــــمـــــريّحح
في جنوب الدرعية، يتجىلّى حيّّ المريّحح على الضفة الشرقية لوادي حنيفة، بالقرب من حيّّ 

البجيري ومقابلًاا حيّّ الطريف التاريخي. بأرضه الخصبة ووفرة مياهه، ازدهرت فيه الزراعة، 
وشهدت دروبه حياًةً نابضة منذ البدايات.

ا للثقافة والعطاء، ومتنفسًًا يقصده الأهالي  في عهد الدولة السعودية الأولى، كان الحي مركًزً
للاستجمام بين ظلال نخيله ونسيمه العليل. ولا تزال معالمه التاريخية، مثل المزارع والآبار 
وطلعة قريوة؛ شاهدة على الازدهار الثقافي والطبيعي للحي.  فيما تعبّرر أهازيج العرضة 

السعودية وفن السامري عن عمق الإرث الثقافي الذي يحتضنه المكان.

واليوم، يعود برنامج ليالي الدرعية ليضيء أرجاء حيّّ المريّحح من جديد، حامًلاً عبق الماضي 
ا بروح الحاضر، ليقدّّم للزوار تجربة ثقافية تحتفي بالأصالة، وتعكس جمال التاريخ  ومتألًقً

المتجذر في قلب الدرعية.

About Al-Murayih
Al-Murayih historic district, located on the eastern bank of Wadi Hanifah, 

rises proudly near Al-Bujairi district and facing the historic district of 
At-Turaif. Blessed with fertile soil and abundant water, its lands once 

flourished with agriculture, and its pathways echoed with the rhythm of 
early life in the valley. 

During the First Saudi State, Al-Murayih district became a home of 
generosity, as well as a haven of rest sought by locals beneath the shade 
of its palms and the softness of its breeze. Its historic landmarks, such 

as historic wells, farms and Talat Quraywah, still tell stories of a glorious 
past, while the sounds of Saudi Ardha and Samri performances reflect the 

spirit of pride and deep-rooted cultural identity that define the place. 

Today, Layali Al-Diriyah program returns to illuminate Al-Murayih district 
once again, carrying the fragrance of the past and the brilliance of the 

present, to offer visitors a cultural experience that celebrates authenticity, 
beauty, and the timeless history at the heart of Diriyah.



نظرة عامة على ليالي الدرعية
في قلب حيّّ المريّحح التاريخي، تنتظركم ليالي الدرعية بأجواء استثنائية تضيء سماء الموسم 

بمذاقات عالمية وأجواء راقية تمزج بين الطابع التقليدي والحديث. عيشوا تجربة تُُغني 
حواسكم، بين مأكولات حصرية من أفضل المطاعم العالمية، وعروض حيّّة مذهلة تجسّّد 

روح الضيافة السعودية، وتحتفي بالدرعية كرمز للفخر والجمال والتاريخ العريق.

في هذه المساحة التي تنبض بالأصالة، ستشعرون بحفاوة الضيافة السعودية، وتستمتعون 
بلحظات تجمع بين الثقافة والموسيقى الحيّّة وتذوّّق المأكولات الفاخرة، حيث يلتقي الطهي 

ا فنية تحتفي بالتراث والابتكار،  العالمي بنكهات مستوحاة من الدرعية. اكتشفوا عروًضً
واستمتعوا بتجربة توّّسق راقية تكمل زيارتكم. 

في ليالي الدرعية، يلتقي الماضي بالحاضر، وتنبض التفاصيل بالفخامة والحفاوة، حيث 
يأخذكم المكان في تجربة لا تُُنسى وسط النخيل والتاريخ والجمال.

About Layali Al-Diriyah
In the heart of Al-Murayih, a historic district of Diriyah, Layali Al-Diriyah 

invites you to an exceptional culinary experience where global flavors 
meet timeless tradition. The season nights come alive with refined sights, 

sounds, and tastes, blending heritage and modern elegance. 

Indulge your senses with specially crafted dishes from world-class 
restaurants, enjoy live performances that celebrate Saudi hospitality, 

and discover a beautiful space that honors Diriyah’s legacy as a symbol 
of pride and rich history Experience the essence of Saudi hospitality in a 
contemporary setting through live music, cultural showcases, fine dining 
inspired by Diriyah’s soul, and sophisticated shopping experiences that 

complete your visit. 

At Layali Al-Diriyah, past and present meet in a celebration of elegance, 
tradition, and global connection, where every moment is filled with 
warmth, beauty, and unforgettable memories amidst the palms and 

historic surroundings.



خـــــــــــــريـــــطـــــــــــة
ليالي الدرعيــة

Layali Al-Diriyah
Map



الخــــــــــــريطة
Map
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المطاعم العالمية 
والمحلية والمقاهي 
International and 
Local Restaurants 

and Cafés



*الحجز في المطعم يشمل الدخول
*Restaurant booking includes entry.

احجز الآن
BOOK NOW

ا يعود إلى مدينة جنوة الإيطالية، حيث تأسس  مطعم إيطالي فاخر يحمل إرًثًا عريًقً
عام 1939م واشتهر بتقديم أفضل أنواع البيستو في إيطاليا. يقدّّم المطعم تجربة 

طعام راقية تجمع بين النكهات الإيطالية الأصيلة والمكونات الفاخرة، من خلال 
قائمة طعام عصرية ومبتكرة تُُبرز تنوع وغنى التقاليد المطبخ الإيطالي، ضمن أجواء 

أنيقة وفاخرة.

Zeffirino is a fine Italian restaurant with a long heritage that 
traces back to the city of Genoa, where it was founded in 

1939 and became famous for serving some of the best pesto 
in Italy. The restaurant offers an elegant dining experience 

that combines authentic Italian flavors with fine ingredients 
through a modern menu that showcases the variety and 

richness of Italian culinary traditions.

زيفيــــــــــرينـــــــــــو

Zeffirino

https://thechefzco.app.link/Zefferino


احجز الآن
BOOK NOW

*الحجز في المطعم يشمل الدخول
*Restaurant booking includes entry.

مطعم قادم من لندن يُُقدّّم تجربة استثنائية للمطبخ الهندي الفاخر، تحت 
إشراف الشيف الشهير شيت شارما، يمزج المطعم بين التقنيات الهندية 

التقليدية والإبداع الحديث، وبمكونات موسمية فاخرة.
حاصل على عدة جوائز عالمية، بالإضافة إلى

.World’s 50 Best Discovery إدراجه في قائمة

Bibi is a restaurant from London that offers a distinguished 
fine-dining Indian experience led by renowned chef Chet 

Sharma. The restaurant combines traditional Indian techniques 
with creative modern touches, using premium seasonal 

ingredients. It has received multiple international awards and is 
listed in the World’s 50 Best Discovery.

مطـعــــــــم بــيـــبـــــــي

Bibi Restaurant

https://thechefzco.app.link/BIBI


احجز الآن
BOOK NOW

*الحجز في المطعم يشمل الدخول
*Restaurant booking includes entry.

ي باسم  ّ من برلين إلى الدرعية، مطعم عصري متخصص في المأكولات الشامية، �سُمّ
رمز الاتصال الدولي لسوريا )+963(، تكرًيمًا لجذور المطبخ الذي يستوحي منه 
نكهاته. يقدم المطعم تجربة طعام مميزة تمزج بين الأصالة والابتكار، حيث تُُعاد 

صياغة الأطباق التقليدية بروح معاصرة ولمسة فنية راقية.

From Berlin to Diriyah, 963 is a modern restaurant specializing in 
Levantine cuisine. It is named after Syria’s international dialing 
code (+963) in tribute to the roots of the flavors that inspire its 

menu. The restaurant offers a distinctive dining experience that 
brings together heritage and innovation, presenting classic dishes 

with a contemporary and artistic touch.

مطـعــــــــم 963

963 Restaurant

https://thechefzco.app.link/963Diriyah


تلتقي هنا نكهات الشرق والبحر المتوسط، بأسلوب عصري فريد يوازن بين 
الفخامة والبساطة، مع أطباق متميزة يعدّّها الشيف “إيزو آني” بمكونات فاخرة 

وجودة عالية، وبأجواءٍٍ مفعمة بالحيوية في ليالي الدرعية.

Here, flavors from the East and the Mediterranean meet in 
a modern style that balances refinement and simplicity. The 

menu features signature dishes prepared by Chef Izu Ani with 
high-quality ingredients, served in an energetic setting during 

Layali Al-Diriyah.

احجز الآن
BOOK NOW

*الحجز في المطعم يشمل الدخول
*Restaurant booking includes entry.

مطـعــــــــم ألایا

Alaya Restaurant

https://thechefzco.app.link/Alaya


احجز الآن
BOOK NOW

*الحجز في المطعم يشمل الدخول
*Restaurant booking includes entry.

عريش النخيل بين المزارع التاريخية في حيّّ المريح في الدرعية، يقدّّم تجربة تجمع بين 
سحر التراث والمذاق الأصيل، ويخلق تصميمه بزخارف جريد النخل أجواء الدفء 

التي تعكس هوية المكان.

Areesh Al-Nakheel in the historic farms in Al-Murayih, offering 
an experience that blends the charm of heritage with authentic 

flavors. With palm frond details, creates a warm atmosphere that 
reflects the character of the place.

عريــــــش النخيــــــــل

Areesh Al-Nakheel

https://thechefzco.app.link/AreshAlNakheel


احجز الآن
BOOK NOW

*الحجز في المطعم يشمل الدخول
*Restaurant booking includes entry.

مطعم فارسي يقدّّم تجربة راقية في ليالي الدرعية تعيش من خلالها نكهات إيران 
ا تقليدية  الأصيلة، في توازن فريد ونكهات تعبّرر عن المطبخ الفارسي. يقدّّم أطباًقً

ضّرر من مكونات عالية الجودة، تشمل وصفات مميزة بالزعفران. حتُح

Shahnameh is a Persian restaurant that offers an elevated 
experience at Layali Al-Diriyah, where guests can enjoy authentic 
Iranian flavors in balanced dishes that represent Persian cuisine. 
The menu features traditional recipes prepared with high-quality 

ingredients, including signature saffron dishes.

مطـعــــــــم شاهنامه

Shahnameh Restaurant

https://thechefzco.app.link/Shahnamah


احجز الآن
BOOK NOW

*الحجز في المطعم يشمل الدخول
*Restaurant booking includes entry.

نشأ الشيف بولود في مزرعة بفرنسا، وتعلّّم فنون الطهي منذ سن الخامسة 
ا تجربة تعبق  عشرة، حيث سيعكس المقهى تراثه الفرنسي بروح المكان، مقدًمً

بأصالة ليون وجمال الدرعية.

Chef Daniel Boulud grew up on a farm in France and learned 
culinary arts at the age of fifteen. His café will reflect his 

French background through the spirit of the location, 
offering an experience that carries the character of Lyon 

together with the charm of Diriyah.

مقهى الشيف دانيال بولود

Chef Daniel Boulud Café

https://thechefzco.app.link/CafeBouludDiriyah


احجز الآن
BOOK NOW

*الحجز في المطعم يشمل الدخول
*Restaurant booking includes entry.

مكان يجمع بين دفء المزرعة وأناقة المدينة، لتقديم تجربة طعام تزهر فيها النكهات 
بحب وتُُقدم بذوق رفيع، حيث يروي كل طبق قصته من الأرض إلى المائدة.

Parker’s Farm brings together the warmth of the countryside 
and the elegance of the city, offering a dining experience where 

flavors are prepared with care and served with refined taste. 
Each dish tells a story from the farm to the table.

مــــــزرعـــــة باركــــــــرز

Parker’s Farm

https://thechefzco.app.link/ParkersFarm


عربات المأكولات 
والـمـشـــــــــــــروبات
Food Trucks



ضَّرحيُحر بأعلى جودة من الزبدة وحشوات شهية. مكان دافئ  استمتع بكروسون طازج 
يقدّّم نكهات لا تُُنسى مع كل قضمة في ليالي الدرعية.

Indulge in freshly baked croissants crafted with premium butter and 
irresistible fillins. A cozy spot where every bite is warm, flaky, and 

unforgettable at Layali Al-Diriyah.

احجز الآن
BOOK NOW

https://webook.com/ar 


مكان يجمع بين الأصالة وروح العصر، حيث تلتقي نكهات القهوة المختارة بأجواء 
دافئة تعيدك لأجمل الذكريات. كل فنجان في زماني يحكي لحظة… وكل لحظة لها 

طعمها الخاص.

A space where heritage meets modern comfort. Enjoy premium 
coffee served in a warm atmosphere that brings back the beauty 

of timeless moments. At Zamani, every cup tells a story , and 
every moment has its own flavor.

احجز الآن
BOOK NOW

https://webook.com/ar


كريب سوزيت مطعم مستوحى من المطبخ الفرنسي، يقدّّم كريب بنكهات غنية 
ضرحيُح بلمسة من أناقة باريس. وأجواء دافئة. من الوصفات الحلوة إلى المالحة، كل طبق 

Crêpe Suzette is a cozy French-inspired spot serving delicate 
crêpes, rich flavors, and warm ambiance. From sweet classics to 
savory favorites, every dish is crafted with elegance and a touch 

of Parisian charm.

احجز الآن
BOOK NOW

https://webook.com/ar


مكان يجمع بين الذوق السعودي الأصيل والأجواء العصرية. نقدّّم قهوة مختارة 
بعناية، وحلويات بطابع منزلي أصيل، لتجربة دافئة ومريحة تعكس روح الضيافة.

A cozy spot blending authentic Saudi flavors with modern 
comfort. We serve carefully curated coffee and homemade style 
desserts, offering a warm experience inspired by true hospitality.

احجز الآن
BOOK NOW

https://webook.com/ar


شاي أبو وليد مقهى يقدم لك نكهة الشاي الأصيل بطريقة بسيطة ودافئة. مكان يجمع 
بين الطابع الشعبي والمذاق الحقيقي، لتستمتع بكوب شاي يروّّق مزاجك كل مرة.

Abu Waleed Tea Café brings you the authentic taste of 
traditional tea in a warm, simple atmosphere. A cozy spot with a 

local touch where every cup lifts your mood.

احجز الآن
BOOK NOW

https://webook.com/ar


متــــــــــــــــــــاجــــــــــــــــر
ليالي الدرعيــة

Layali Al- Diriyah 
Retail Stores



احجز الآن
BOOK NOW

يقدم مجموعة من الملابس والإكسسوارات والهدايا التذكارية المستوحاة من 
ا محدودة  تراث الدرعية وروح فعاليات الموسم، ويضم تصاميم محلية وقطًعً

الإصدار تجسّّد تاريخ المنطقة وثقافتها وجمالها الفريد.

The Diriyah Season Store offers a selection of clothing, 
accessories, and souvenirs inspired by Diriyah’s heritage and the 
spirit of seasonal events. It showcases local designs and limited-

edition pieces that reflect the region’s history, culture, and 
unique character.

متجر موسم الدرعية

Diriyah Season Store

https://webook.com/ar


احجز الآن
BOOK NOW

بدأ شغف سماح خاشقجي بتصميم الأزياء في عام 2000م، كان حينها مجرّّد 
هواية، أما اليوم فهي واحدة من مصممات العبايات المعروفات في المملكة العربية 
السعودية، شاركت في عدة أدوار في عالم الأزياء. وعلى الرغم من تنوّّع الخيارات في 
مجموعة سماح خاشقجي، إلا أنها حريصة على تقديم العباية التقليدية بلمسات 

متجددة في كل موسم.

Samah Khashoggi’s passion for fashion design began in 2000 as 
a hobby. Today, she is one of the well-known abaya designers 

in Saudi Arabia and has taken part in several fashion platforms. 
Despite the wide variety in her collections, she remains keen to 

present the traditional abaya with refreshed details every season.

عبايات سماح

Samah Abayas

https://webook.com/ar


احجز الآن
BOOK NOW

يصمّّم متجر سامويلي تشيبرياني قطع فرو فاخرة ومفصّّلة حسب الطلب، مثل 
ذ في توسكانا على يد حرفيين  المعاطف، والسترات، صديري، والكيمونو. وتُُنَفَّ
إيطاليين خبراء باستخدام جلود فرو طبيعية معتمدة، مثل المنك، والثعلب، 

والمّّسور، والشنشيلا، مع أقمشة فاخرة كـالكشمير الصافي. 

Samuele Cipriani designs bespoke luxury fur pieces such as 
coats, jackets, vests, and kimonos. All pieces are produced 
in Tuscany by expert Italian artisans using certified natural 
fur skins such as mink, fox, sable, and chinchilla, along with 

premium fabrics like pure cashmere.

سامويلي تشيبرياني

Samuele Cipriani

https://webook.com/ar


احجز الآن
BOOK NOW

متجر متخصص في الرياض، يُُقدّّم مزًيجًا عصرًيًا من الأزياء والعطورات 
والإكسسوارات. يجمع بين المصممين السعوديين المبدعين، والقطع الحصرية، 

ليخلق تجربًةً تلتقي فيها الأناقة والإبداع والتميز.

Shoptique is a concept store in Riyadh, offering a modern 
blend of fashion, beauty, and accessories. It brings 

together emerging Saudi designers, unique finds, and 
exclusive pieces, creating a boutique experience where 

style, creativity, and individuality meet.

متجــــر شــــــوبتيـــــــك

Shoptique Store

https://webook.com/ar


احجز الآن
BOOK NOW

دار عطور سعودية متخصصة في صناعة العطور الفاخرة باستخدام مكونات 
طبيعية ونادرة، حيث تستمد إلهامها من الفن القديم في صناعة العطور بهدف 
المحافظة علي إرثها التاريخي والاعتزاز به، تعمل بتلة باستخدام التقنيات الحديثة 

والقديمة للحصول على أفضل منتج عطري بتركيبه وجودة استثنائية.

Batlah Perfumes is a Saudi fragrance house that specializes in 
creating fine perfumes using rare and natural ingredients. It 

draws its inspiration from classical perfume-making arts, aiming 
to preserve and honor this heritage. Batlah blends traditional 

and modern techniques to produce fragrances with distinctive 
compositions and outstanding quality.

عطـــــــور بتلــــــــة

Batlah Perfumes

https://webook.com/ar


BOOK NOW
احجز الآن

BOOK NOW

نشأت بين الكويت وإسبانيا، وُُلدت من رؤية شقيقتين جريئتين تخلتا عن 
م بالكامل حول النساء، هما ابنتا صائغ   صُمم

ٍ
مسيرتهما المهنية في الهندسة لعالمٍ

ماهر، نشأتا محاطتين بفن الألماس والتصميم الهادئ، وقادهما هذا الاحتكاك 
تفى فيها بالأنوثة من  المبكر، إلى جانب موهبة إبداعية فطرية، إلى ابتكار مساحة حتُح

سّّجتُجد الاستقلالية والثقة والجاذبية الأصيلة. خلال قطع 

Velvet Desert Jewelry was born between Kuwait and Spain from 
the vision of two bold sisters who left their careers in engineering 

to build a world shaped around women. Daughters of a skilled 
jeweler, they grew up surrounded by the craft of working with 

diamonds and calm, refined design. This early exposure, combined 
with natural creative talent, led them to create a space where 

femininity is highlighted through pieces that express independence, 
confidence, and genuine appeal.

مجوهرات فيلفيت ديزرت

Velvet Desert Jewelry
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احجز الآن
BOOK NOW

علامة تجارية سعودية فاخرة تأسست لتعيد تعريف مفهوم الأناقة، 
فكل تصميم يحكي قصة من الشغف والإصرار، باستخدام أجود أنواع 

الأصواف والكشمير.

Sadaf is a Saudi luxury brand established to redefine the 
idea of elegance. Every design tells a story of passion and 

determination, using the finest wool and cashmere.

صـــــــــدف

Sadaf
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احجز الآن
BOOK NOW

علامة تستمد إلهامها من قلب المملكة العربية السعودية، من تراثها، 
ا لقرية مخفية تتفتح فيها الخزامى في  وطبيعتها، وأهلها، ويحمل اسمها تقديًرً
الصحراء، وتتجول فيها الإبل البيضاء النادرة بكل فخر. رؤيتها هي مشاركة 

ا وتقاليد وتجارب تربط  الكنوز المخفية في المملكة مع العالم؛ لتقدم قصًصً
الناس بإحساس أعمق بالانتماء.

Samoda is a brand inspired by the heart of Saudi Arabia, its 
heritage, nature, and people. Its name honors a hidden village 
where lavender blossoms in the desert and rare white camels 

roam with pride. Samoda’s vision is to share Saudi Arabia’s 
hidden treasures with the world through stories, traditions, and 
experiences that connect people to a deeper sense of belonging.

ســــــــامــــــــودا

Samuda
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احجز الآن
BOOK NOW

علامة سعودية فاخرة تقدم دهن العود النقي، وبخور العود المميز، والعطور 
الشرقية الراقية. تعتمد على التراث والحرفية في اختيار وتقطير أفضل أنواع 

العود؛ لتقديم روائح تعبّرر عن الفخامة والأصالة العربية.

Yashboob Oud is a Saudi luxury brand that offers pure oud oil, 
signature oud incense, and refined oriental perfumes. It relies on 
heritage and craftsmanship in selecting and distilling fine oud to 

present scents that reflect Arabian richness and authenticity.

يشبوب للعــــــود

Yashboob Oud
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تجارب وتفعيلات
ليـــــــــالي الـــــــدرعيـــــــة

Layali Al-Diriyah 
Experiences and 

Activation



ا للخير والعطاء،  في حيّّ المريّحح التاريخي، وبين نخيله الباسقة، كانت هذه الآبار التاريخية مورًدً
وى بها النخل والزرع، وتُُروى معها قصة الإنسان الذي سخّّر  تمدّّ الناس والأرض بالماء؛ لرتُر

بيئته بحكمةٍٍ وصبر .

كانت السواني تدور بروية واتساق، ترفع الماء بالغروب والرِشِاءٍٍ التي صنعتها الأيادي المحلية، 
فيما تتردد أصوات الدواب؛ واليوم، لا تزال هذه الآبار شاهدة على التكامل بين الإنسان 

والبيئة، وعلى كرم وعطاء تنبض به الدرعية.

حول هذه الآبار، نشأ النشاط الزراعي الذي أعطى للمنطقة خُُضرتها وازدهارها، فكانت 
ا للوفرة والخير والكرم، حيث حفرها وطواها الأهالي بطريقة نجدية متقنة، من الطوب  رمًزً

والطين والحجر، لتحفظ البئر والماء.

In historic Al-Murayih, among its tall palm trees, these wells were a 
source of goodness and giving. They provided water for people and land 
so that palm trees and crops could be irrigated, and so that the story of 

people who used their environment wisely and patiently could continue.

Traditional pulleys and waterwheels moved in a calm, steady rhythm, 
lifting water with buckets and ropes made by local hands while the 

sounds of working animals echoed nearby. Today, these wells still stand 
as witnesses to the balanced relationship between people and their 

environment and to the generosity that characterizes Diriyah.

Around these wells, agricultural activity grew and gave the area its 
greenery and growth. They became a symbol of plenty, kindness, and 

hospitality, built by using traditional Najdi architecture from mud brick 
and clay to preserve the wells and the water.

الآبار التاريخية

The Historical Wells

احجز الآن
BOOK NOW
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يعود تاريخ هذا القصر إلى نجو 100 عام، شُُيّّد بمواد محلية وأسّّس من الحجارة،  
ا لأعمال ترميم خفيفة بإضافة تعديلات بسيطة دون أن تمس طابعه  وخضع لاحًقً

التاريخي، وزُُيّّنت واجهته بالجص والنوافذ الخشبية التقليدية. 

ا للضيافة والاستقبال، يشمل الروشن والمجلس المعروف  يضم القصر جناًحً
ا أسلوب الحياة  بـ”القهوة”، بينما خُُصّّص الجناح الخلفي للعائلة والخدمات، مجسًّّدً

التقليدية والتراث المعماري الأصيل في الدرعية.

Al-Khuraimah Palace dates back to nearly 100 years. It was built with local 
materials and based on stone foundations, then later underwent light restoration 
that added small adjustments without affecting its historic character. Its façade is 

decorated with gypsum and traditional wooden windows.

The palace includes a reception and hospitality wing that features the rowshan 
and a majlis known as the “coffee room” while the rear wing was dedicated to the 
family and services. It reflects the traditional lifestyle and authentic architectural 

heritage of Diriyah. 

ـــــــة قصــــر الخـــــــريّمم

Al Khuraimah Palace 

احجز الآن
BOOK NOW
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ا في الأفق، حيث تظهر ملامحه  من موقعك هنا، يمكنك مشاهدة سور الدرعية ممتًدً
التاريخية شامخة رغم بُُعد المسافة.

بعد تأسيس الدولة السعودية الأولى، وجّّه الإمام محمد بن سعود ابنه الإمام عبدالعزيز  
ا يحمي عاصمة الدولة السعودية الأولى  )الأمير آنذاك( ببناء سور الدرعية؛ ليكون درًعً

ويعكس مكانتها المتنامية.

ا بـحي طريف وصولًاا إلى جبل القرين جنوًبًا، بطول  يمتد السور من سمحة شمالًاا مروًرً
ا متكاملًاا ينسجم مع طبيعة الدرعية وبيئتها. ا، مشكّّلًاا تحصيًنً يقارب 13 كيلومًترً

شُُيّّد السور من الحجر والطين والأخشاب، واستفاد من التضاريس الطبيعية لتعزيز 
قوته وصلابته عبر الزمن، وتوزّّعت على امتداده نحو 78 برج مراقبة في مواقع استراتيجية 

رفعت من كفاءته الدفاعية.

Standing here, you can admire the Diriyah Wall stretching across the horizon, its 
historic presence standing tall even from a distance.

Following the founding of the First Saudi State, Imam Mohammad bin Saud 
directed his son, Imam Abdulaziz (who was then prince), to build the wall to 

protect the capital and symbolize the growing strength of the state.

The wall spans from Samhan in the north, through At-Turaif, down to Jabal 
Al-Qurain in the south, covering nearly 13 kilometers. It forms a cohesive 

fortification that blends seamlessly with Diriyah’s natural landscape.

Constructed from stone, mud, and wood, the wall made use of the terrain to 
enhance its durability and resilience over time, and around 78 strategically placed 

watchtowers further strengthened its defensive capabilities.

سور الدرعية التاريخي

Diriyah Historic Wall

احجز الآن
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عــــــزف عــــــود حـــــــّيّ
Oud Live Performance

احجز الآن
BOOK NOW
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احجز الآن
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عـــــرض سامـــــري حـــــــّيّ
 Samri Live Performance
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لرحلة سلسة وممتعة إلى ليالي الدرعية، وُُضعت خريطة توجيهية 
مفصّّلة توضّّح طريق الوصول إلى المواقف المعتمدة بكل سهولة. ما 

عليك سوى اتباع الإرشادات المبيّّنة لتبدأ أمسيتك بأجواء راقية وتجربة 
استثنائية منذ لحظة الوصول.

To ensure a seamless and enjoyable visit to Layali Al-Diriyah, 
we’ve prepared a detailed guide map showing the easiest 
routes to the designated parking areas. Simply follow the 

instructions provided and start your evening with comfort, 
that creates an exceptional experience from the moment 

you arrive.

خريطة مواقف
ليـــــــــــالي الدرعية

 Layali Al-Diriyah
Parking Map
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